
 
 

 

 

 

ALGEMENE  BESCHOUWINGEN  VOOR  2024 
Aanwezigen én luisteraars, 

De Algemene Beschouwingen zijn het begin van een politiek jaar waarin we onze ideeën voor het 

komend jaar aan het college mee kunnen geven.  VVD Westerwolde zal het vanavond niet op rijm 
zetten-, of elk programma onderdeel individueel bespreken en ook niet te diep ingaan op de Kadernota.  

De leidraad van onze inbreng zal gaan over communicatie aangezien dit bijna bij alle facetten van de 

gemeentelijke organisatie speelt. VVD Westerwolde is van mening dat op dit terrein nog grote 
verbeteringen noodzakelijk zijn. 

De overlast van Veiligelanders (90% Marokkanen & Algerijnen) in Ter Apel is al veel te lang het 
hoofdthema in onze gemeente, daardoor krijgt de rest vaak onvoldoende aandacht. Wij hopen dat 
door de nieuwe pre-PBL in Ter Apel de langverwachte rust terug zal keren en overlast tot het verleden 

zal gaan behoren. Alle gemaakte afspraken hierover zullen ook door het demissionaire Kabinet 
uitgevoerd worden. De aanvullende afspraken m.b.t. de Bestuursovereenkomst en de oor ons 

begeerde Spreidingswet zullen helaas over de verkiezingen én formatie heet getild worden. 

Met name door te weinig en te late maatregelen vanuit Den Haag, maar de VVD Westerwolde is van 

mening dat dit ook veroorzaakt wordt door het gebrek aan informatie en communicatie. De 

samenwerkingspartners, COA/IND/DTenV/Avim delen nauwelijks informatie met de inwoners en, ook 
de onderlinge samenwerking is bij hen niet op orde. Succesverhalen worden nagenoeg niet gedeeld. 

Zoals de asielzoeker die in september vorig jaar 20 autoruiten vernielde, deze persoon is wel versneld 
het land uitgezet! En zo zijn er meer voorbeelden te noemen!  

Ook onze gemeente kan hierin een rol te vervullen. Daar waar de samenwerkingspartners steken 

laten vallen kan de gemeente inspringen.  

Het is goed dat onze burgemeester één op één contact legt met slachtoffers en hoewel hij regelmatig 
in de mainstream media te zien is, is hij voor het merendeel van onze inwoners niet zichtbaar. In veel 
van de door hem afgegeven interviews wordt vaak te veel geknipt en geplakt waardoor niet altijd het 

hele verhaal op de juiste manier weergegeven wordt. Eigen communicatie van de burgemeester als 
ook van de gemeenteraad (in z’n geheel) zal zeer gewaardeerd worden.  
Collega’s:  Hoe denken jullie hierover? 

Waar onze winkeliers en medewerkers dagelijks mee geconfronteerd worden verdient onze respect 
en waardering. De winkeliers in Ter Apel wordt te kort gedaan, hiervoor hebben wij onlangs al een 
motie ingediend. Enkele staan op de rand van financiële afgrond.  
College:  Welk verzoek heeft het college gedaan aan het COA om de winkeliers te 

ondersteunen?  
Denkt zij nu werkelijk dat het regelen van een hek tegen emballage diefstal, voldoende is voor 
structurele veiligheidskosten én inkomsten derving. Goed dat de pre-PBL er nu is. Maar dat kan nooit 
de geleden verliezen weer goed maken. Het slechte imago blijft nog wel tijdje in de lucht hangen.  
 
 



 
 

 

 

College:  Welk verzoek heeft het college bij de staatssecretaris neergelegd met betrekking tot 
de imagoschade van Ter Apel?  

VVD Westerwolde vindt dat er een plan van aanpak voor een promotiecampagne op tafel moet 
komen te liggen, dat is samengesteld door inwoners, ondernemers en gemeenteraad. Wellicht zijn 

‘ronde tafel gesprekken’ hier een goed instrument voor.  

Terapelers voelen terecht dat ze onvoldoende betrokken worden bij alle ontwikkelingen, specifiek: 
inzet van de COA gelden, renovatie park, centrumplan e.d.. 

Nu merk ik zelf ook alweer dat het te veel over Ter Apel gaat. 

****************************************************************************** 

Een grote zorg bij veel inwoners is het betalen van de rekeningen. De kosten van energie maar ook 
voor het levensonderhoud stijgen vele malen sneller dan het inkomen. Niet elke door de gemeente 

genomen maatregel is even effectief, maar het Noodfonds inwoners, veruit de meeste genomen 

landelijke maatregelen bleek vaak afdoende te zijn. Toch een pluspunt van het kabinet Rutte IV! 

Omliggende gemeenten die een dergelijk noodfonds hadden hebben dit verstrekt in vorm van een 
schenking.  
VVD Westerwolde vindt dat deze leningen afgeboekt én kwijtgescholden mogen worden! 

We hebben veel inkomensondersteuningsregelingen voor de minima bedacht. Waar hebben ze écht 
baat bij? Er is nu voor elke regeling een aparte aanvraag met eigen beleidsregels. Komt men echter 

voor de ene regeling in aanmerking dan komt men vaak ook voor alle andere regelingen in 
aanmerkingen. Qua communicatie begrijpelijker voor de doelgroep én efficiënter voor de uitvoering.  

College:  Kunnen we dit daarom niet beter gaan combineren?  

 

Voor ruim 80 gezinnen in Westerwolde is de Voedselbank bittere noodzaak. Eind vorig jaar is samen 
met de gemeente Stadskanaal het vertrouwen in ‘stichting Voedselbank Zuidoost Groningen’ 
opgezegd. O.a. door klachten over kwaliteit en bejegening. Hierop hebben de gemeenten besloten 

samen een Voedselbank StadsWolde op te richten. Goed dat de gemeente dit zo heeft opgepakt. 
Maar vooral ook een groot compliment aan alle vrijwilligers. Bij de open dag verrast door kwalitatief 

goede pakketten. Inmiddels heeft men een nieuw pand betrokken in Stadskanaal, echter lopen ze 

tegen de hoge huisvestingskosten aan. En het energie verbruik van de koelingen hakt er fors in.  

College:  Kunnen we uit het duurzaamheidsfonds het subsidiëren van zonnepanelen voor 
hen mogelijk maken? 

Cittaslow leeft bij onze inwoners nauwelijks. Voor VVD Westerwolde lijkt het meer op een speeltje 
van bestuurders. ’t Is ons beloofd dat de gemeenteraad meer betrokken zouden worden. Maar tot op 
heden blijft het stil.  
College:  Gaan aangekondigde evenementen door?  

Is er nog een landelijke supporters/raadsleden dag? 
Het maken van een nieuwsbrief is na een ½ jaar ontwikkeling nog niet in zicht. En dat voor een 

digitale nieuwsbrief! Er is nergens een goede én verre van actuele lijst van lokale producenten. VVD 

Westerwolde ziet graag dat een platform/website/app voor lokale producten (food) wordt 
gefaciliteerd.  

 
Iedereen die een WOO verzoek (voorheen WOB) bij de gemeente indient, mag verwachten dat de 
gemeente daaraan gehoor geeft. Dat is helaas niet altijd het geval. Onlangs in de weekpost deed een 

winkelier uit Ter Apel zijn beklag hierover, maar ook journalisten krijgen uitstel op uitstel te horen. Dit 

kan én mag niet. Het college dient dit direct te verbeteren.  
College:  Hoe gaat u dit direct zichtbaar oplossen? 



 
 

 

 

Op de cultuurnota wachten we al een aantal jaren. Tot op heden blijft het wel erg stil rond het 
cultuurbeleid. Dit is voor de VVD Westerwolde niet acceptabel in 2024, liefst voor de zomer, dient 

deze aan de raad aangeboden worden. 

De toeristische promotie is nu in een grotere organisatie ondergebracht. De visie e.d. zijn uitvoerig 
door de raad besproken. Maar van een nieuw elan, betere uitvoering en marketing zien én horen wij 
nog niets.  
College: Wordt 2024 wel het jaar dat wij hierin zichtbare verbeteringen gaan zien? 

Gemeente Westerwolde is van oudsher een landbouwgemeente. We moeten samen met onze 
landbouwers werken aan ontwikkeling, innovatie en ruimte geven aan iedere vorm van 

bedrijfsontwikkelingen. Hierbij moeten we ons bewust zijn dat de landbouwers veel werkgelegenheid 

in onze regio creëren. Hebben zij last van onzekere omstandigheden dan heeft dat direct gevolgen 
voor onze gemeente. Met een verhouding van 1 op 3 op landbouwgrond begint het langzamerhand 
wel steeds krapper te worden voor Avebe. We moeten er voor waken dat de toelevering niet in 

gevaar komt.  

VVD Westerwolde is wel content dat bij dit college de economie beter op het netvlies staat. De 

verdere ontwikkeling van bedrijfsterreinen langs de A.G. Wildervankweg heeft, ook door beleid van 
de provincie, te lang in de la gelegen. 2024 moet echt het jaar worden dat we daarin substantiële 

stappen gaan zetten! Daarnaast zijn er in andere kernen nauwelijks bedrijfskavels te koop. 
College:  Wat bent u voornemens hieraan te doen? 

VVD Westerwolde wil meer ruimte geven om te bouwen, de ambities in het addendum op de 
woonvisie zijn wel oké maar gaat ons niet vergenoeg. Dat je als gemeente pro actiever kavels wil gaan 
verkopen is een goede doelstelling, echter moet je die gronden wel hebben en dat is zeker niet het 

geval in meerdere kernen. We hebben nieuwe bouwlocatie nodig.  
Wat vinden onze inwoners waar gebouwd mag worden? 

Een iets scherpere toon richting Woningcorporaties ( en met name Acantus) is noodzakelijk. Maar 

helaas kiest dit college hier voor hoffelijkheid en nette omgangsvormen. Op deze wijze kommen we al 
12 jaar geen stap verder! 

Dat er te weinig gebouwd wordt in Westerwolde ligt volgens dit college en een aantal raadsleden aan 
de provincie, nationale en internationale ontwikkelingen. Het is duur om te bouwen, we mogen niks 
van de provincie kortom externe factoren! Als het uitsluitend aan de externe factoren zou liggen 

waarom kunnen onze directe buurgemeenten gemiddeld wél met factor 3.5 bouwen! Op dit punt zijn 
we het slechtste jongentje van de regio! 

(D.w.z. Westerwolde bouwt gemiddeld 0.8 woning per 1.000, buurgemeenten 3.5 woningen per 1.000; bron: waarstaatjegemeente.nl) 

Waar zijn nu jullie verkiezingsbeloftes van vorig jaar? Toen was de noodzaak van bouwen bij de 
wethouder zo urgent. En nu? We gaan met elkaar in gesprek, we zoeken regionale afstemming, we 

hebben het in onderzoek. Tot op heden wordt niets extra gebouwd. We praten er alleen maar over. 

Het lijkt één grote poppenkast waar woningzoekers niets aan hebben!  

Net als het college vind de VVD Westerwolde de functie van de dorps- en buurthuizen erg belangrijk, 

maar wij missen wel de aangekondigde beleidsharmonisatie, van de oude gemeenten, in de kader. 

Daarnaast dient gekeken te worden het toekomstbestendig maken ervan en dan dien je verder te 
kijken als alleen de duurzaamheidsopgave. 

De hoogste prioriteit moet zijn dat er structureel meer agenten komen.  
Het lijkt er op dat het drugsgebruik in onze gemeente aan het toenemen is (o.a. Ketamine).     
College:  Heeft het college hier zicht op?  

Zo ja, wat doet zij hiertegen? 



 
 

 

 

Zwembad De Barlage (voorheen Emslandermeer, Vlagtwedde) blijkt veel meer te kosten als vooraf 
berekend. Al die geweldige rapporten blijken toch minder accuraat te zijn. € 239.000 minder 
inkomsten door lagere bezoekersaantallen, bijgebouwen die niet verhuurd kunnen worden, 
personeelskosten, structureel € 240.000 aan extra exploitatiekosten, de luchtverversing moet dit jaar 
nog voor tonnen vervangen worden (ook hiervoor had de VVD al gewaarschuwd). En dan moet de 
renovatie nog beginnen! Wat ons als VVD Westerwolde stoort is de versplinterde communicatie 
hierover: een zinnetje in de Jaarrekening, een paar zinnen in de Kadernota, een (korte) toelichting bij 
de informatie sessie. Een compleet financieel plaatje vinden wij essentieel!    
College:  Wat gaat nu de complete renovatie kosten?  

Krijgen we hiervoor een raadsbesluit voorgelegd?  
Of via het Strategisch Vastgoedplan?  
Het college zou de raad een voorstel doen voor exploitatie en/of beheerstructuur, 
wanneer? Of heeft het college dit al voor ons besloten? 

Wij vinden ook dat de wijze waarop het college afscheid heeft genomen van de Zwemschool beslist  

geen schoonheidsprijs verdient!  

VVD Westerwolde vindt het belangrijk om onze inwoners te ondersteunen in elke levensfase. Als een 

hulpmiddel uit de WMO noodzakelijk is, dan moet dit ook zo snel mogelijk verstrekt worden. 
Tegelijkertijd zien wij dat er scootmobielen ongebruikt in de schuur staan. De communicatie naar 
onze inwoners mag dus wel iets beter: Het is niet waar heb ik recht op maar wat heb je nodig. 

College: Hoe kijkt de gemeente toe op het gebruik hiervan? 
En hoe beoordeelt zij het gebruik als de aanvrager ook auto en/of elektrische fiets 

heeft? 

 

Afrondend onze eigen communicatie als gemeenteraad. Willen wij het vertrouwen van onze inwoner 

terug winnen dan zullen wij meer en beter zichtbaar moeten zijn. Want onze inwoners ervaren niet 
dat wij er voor hun zijn. Een raadsbrede en dus politiek minder gekleurde aanpak is daarbij wenselijk. 
Daarbij kan ook gedacht worden aan het pro actief benaderen van inwoners over bepaalde 

onderwerpen. Bovendien moeten de ronde tafel gesprekken opgepakt worden. De Werkbezoeken 

mogen wat betreft de VVD Westerwolde wel wat frequenter. 

VVD Westerwolde vindt dat de cursus politiek actief jaarlijks gegeven zou moeten worden. Dit zou 
bijvoorbeeld gecombineerd kunnen worden met een soort stageplekken. Zodat iedereen die in de 
lokale politiek geïnteresseerd is een paar weken bij elke fractie mee mag lopen. 

 

 

 

 

 

 

 

 


